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P R O T O K Ó Ł   Nr 30/2017 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie, 

które odbyło się w dniu 20 marca  2017 r.   

   

Posiedzenie Komisji prowadził  jej Przewodniczący radny Grzegorz Kozłowski. 

Porządek posiedzenia:  

1. Informacja Burmistrza dot. wprowadzenia reformy oświaty na terenie Gminy 

Stryków. 

2. Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia został zaakceptowany przez członków Komisji w głosowaniu( 7 głosów 

za bez głosów przeciwnych i wstrzymujących się – podczas głosowania nieobecni radni 

Łukasz Orłowski i Krzysztof Bandurowicz). 

Ad. pkt.1  

Pani Anna Sasin Sekretarz Gminy Stryków przedstawiła: 

 projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

do nowego ustroju szkolnego. 
W dniu 9 lutego 2017 r. podjęta została Uchwała Nr XXXI/263/2017 Rady Miejskiej w 

Strykowie w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego. 

Zgodnie z art. 208 i 209 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę – 

Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017 r. poz. 60) powyższa uchwała została przesłana do 

Kuratorium Oświaty w Łodzi oraz do związków zawodowych w celu zaopiniowania jej 

zapisów. W dniu 27 lutego 2017 r. otrzymaliśmy pismo Łódzkiego Kuratora Oświaty 

pozytywnie opiniujące w/w uchwałę. W ustawowym terminie otrzymaliśmy 

również pozytywną opinię z Prezydium Zarządu Regionu Ziemi Łódzkiej NSZZ 

„Solidarność”. 

Przedłożony projekt uchwały jest kolejnym krokiem koniecznym do podjęcia przez radę 

gminy wynikającym z art. 210 w/w ustawy. 

Przedłożony projekt uchwały nie jest już projektem dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, lecz stanowi ostateczną wersję sieci szkół 

publicznych. 

Pytań do projektu uchwały radni nie zadali. 

Głosowanie: 7 głosów za bez głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się  

 

 projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w postępowaniu 

rekrutacyjnym na wolne miejsca do klas pierwszych szkół podstawowych 

prowadzanych przez Gminę Stryków dla kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem szkoły oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 

tych kryteriów 

Zgodnie z treścią art. 133 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. 

U. 2017 r., poz. 59) organ prowadzący publiczną szkołę podstawową zobowiązany jest określi 

kryteria, które będą brane pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy I szkoły 

podstawowej. Kryteria te stosuje się wówczas, gdy dana szkoła podstawowa, po przyjęciu 

dzieci z obwodu, nadal dysponuje wolnymi miejscami, a do szkoły zgłosili się również 

kandydaci zamieszkali poza obwodem tej szkoły. 

Proponuje się przyjęcie 3 kryteriów: 
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1) kandydat realizuje przygotowanie przedszkolne w oddziale przedszkolnym 

zorganizowanym przy szkole podstawowej, której dotyczy rekrutacja, 

2) rodzeństwo kandydata uczęszcza do oddziału przedszkolnego, szkoły podstawowej 

lub klas gimnazjalnych, 

3) kandydat jest zstępnym pracownika szkoły, której dotyczy rekrutacja. 

Radny Bogdan Walczak pytał czy w związku z tym, są u nas jakieś problemy? 

Pani Anna Sasin odpowiedziała, że nie było problemów i nie ma. 

Głosowanie: 8 głosów za bez głosów przeciwnych, 1 głos wstrzymujący się  
 

 w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego prowadzonego do publicznych przedszkoli, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Stryków 

 Zgodnie z treścią art. 131 ust. 4 i 6 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe (Dz. 

U. 2017 r., poz. 59) organ prowadzący publiczne przedszkole, oddział przedszkolny w szkole 

podstawowej, zobowiązany jest określi kryteria, które będą brane pod uwagę na drugim etapie 

postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola, oddziału przedszkolnego w szkole 

podstawowej. Kryteria te stosuje się wówczas, gdy liczba kandydatów do 

przedszkola/oddziału przedszkolnego jest większa niż liczba miejsc w przedszkolu/oddziale 

przedszkolnym, zaś zastosowanie kryteriów określonych w art. 131 ust. 2 ustawy Prawo 

oświatowe (I etap rekrutacji), dało wynik równorzędny lub jeżeli po zakończeniu etapu I dane 

publiczne przedszkole/oddział przedszkolny nadal dysponuje wolnymi miejscami. 

Proponuje się przyjęcie 6 kryteriów, które powinny umożliwić dokonanie rozstrzygnięć 

podczas rekrutacji do przedszkoli/oddziałów przedszkolnych, a jednoczeń zapewnić jak 

najlepszą realizację potrzeb dziecka i jego rodziny, zwłaszcza potrzeb rodziny, w której 

rodzice/opiekunowie prawni albo rodzic samotnie wychowujący kandydata muszą pogodzić 

obowiązki zawodowe z obowiązkami rodzinnymi, oraz lokalnych potrzeb społecznych. 

Głosowanie: 9 głosów za bez głosów przeciwnych i  głosów wstrzymujących się  

 

 w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w 

Polsce 

Radny Bogdan Walczak mówił, że nie ma jeszcze projektu zmian ze strony rządu i uważa 

projekt uchwały za jakiś zabieg polityczny. Radny mówił, że jeżeli projekt uchwały zostanie 

wprowadzony pod obrady sesji Rady Miejskiej w Strykowie to opuści  obrady. Gdyby był to 

list intencyjny być może byłoby to do przyjęcia, uchwała – nie. 

Radny Andrzej Janeczko mówił, że rada reprezentuje Gminę Stryków a nie jest sejmem czy 

senatem, rada powinna zajmować się sprawami lokalnymi , których jest naprawdę wiele. 

Radny Janeczko odczytał fragment  wystąpienia burmistrza Nowego Sącza dotyczącego  

aktualnej sytuacji w samorządach, gdzie padły stwierdzenia o stanie wojny i mówił, że jest 

zbulwersowany tym wystąpieniem .Radny mówił, że nie ma jeszcze konkretnych 

postanowień ogólnych ,a radni w Strykowie już mają protestować  przeciw jakimś  tworom 

medialnym. 

Radny pytał kto jest autorem tego projektu uchwały , z jakich środków został opłacony 

wyjazd z Gminy Stryków na forum samorządowe do Warszawy ?  

Radny Grzegorz Kozłowski mówił, że dla niego nie jest to żaden projekt polityczny tej 

uchwały a wypowiedź radnego Janeczko traktuje jako sposób odwrócenia uwagi od innych 

spraw. Poza tym jako gmina jesteśmy w Związku Gmin Wiejskich więc działamy wspólnie i 

prezentujemy również zbieżne stanowiska. 

Pani Anna Sasin odpowiedziała, że projekt uchwały powstał jako stanowisko grupy osób w 

ramach Związku Gmin Wiejskich , nie był narzucony z góry i każdy samorząd mógł go 

dowolnie modyfikować. 
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Radny Paweł Kasica mówił, że przyjęcie takiej uchwały przez radę jest pilną potrzebą , a 

samorządy mają nie przywilej a wręcz obowiązek wypowiedzenia się w sprawie 

wprowadzenia dwu kadencyjności  już od następnych wyborów, o której mówi głośno 

szeregowy poseł. Jest to uchwała intencyjna, którą rada wyraża swoje stanowisko. 

Radny Łukasz Orłowski mówił, że jeżeli teraz rada nie wypowie się w sprawie zmian w 

samorządach to potem będzie za późno. 

Radny Krzysztof Bandurowicz mówił, że w tej chwili chcemy przyjąć coś na podstawie 

doniesień prasy. Nie ma konkretnej ustawy uchwalonej przez Sejm więc przeciwko czemu 

mamy protestować? 

Radny stwierdził, że na forum samorządowym 70% obecnych to byli ludzie, którzy pełnią 

funkcje powyżej dwóch kadencji. Prawdą jest, że forum było zorganizowane przez Związek 

gmin Wiejskich, ale czy w innych istotnych sprawach dla samorządu też Związek Gmin 

protestował? To forum było zwołane po to aby bronić ,, stołków ʼʼ w samorządach. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Strykowa odpowiedział, że Związek protestował m.in. 

przy zmianie prawa oświatowego jak i w wielu innych istotnych dla samorządu sprawach. 

Radna Anna Ślęzak mówiła, że nikt nie powinien decydować odgórnie co mamy robić w 

samorządach bo jest to ograniczanie działań samorządów. Odbudowa nie polega na tym, że 

burzy się wszystko co było , wychodząc z założenia , że było złe.  

Radny Andrzej Pożarlik zwracając się do radnego Bandurowicza pytał, jak ten podszedłby 

do założeń, że wybory burmistrza odbywają się w jednej turze bez względu na  wynik 

poparcia dla kandydata na burmistrza? Może zdarzyć się tak, że burmistrz z poparciem 17% 

wyborców zostanie wybrany. Nie było jeszcze tak, że prezydent o godz.3 w nocy podpisywał 

ustawy a teraz się tak robi. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa mówiła, że jest to uchwała intencyjna 

i pytała radnego Bandurowicza czy jego zdaniem nie jest łamane bierne prawo wyborcze? 

Jeżeli  przyjęte zostaną  zmiany i ustawa przegłosowana  przez sejm- będzie za późno na 

jakiekolwiek działania ze strony samorządów. 

Radny Andrzej Janeczko zgłosił wniosek formalny o niegłosowanie nad projektem 

uchwały w dniu dzisiejszym. 

Głosowanie nad wnioskiem : 3 głosy za, 5  głosów przeciwnych i  1 głos wstrzymujący się  

Radny Bogdan Walczak odnosząc się do § 1 tej uchwały, mówił, że jest to podobna sprawa 

jak przy zatrudnianiu urbanisty , kiedy Komisja sugerowała aby Burmistrz dokonał 

zatrudnienia w określony sposób. Wtedy Burmistrz odpowiadał, że Komisja nie powinna 

wchodzić w jego kompetencje. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 6 głosów za bez głosów przeciwnych i  głosów 

wstrzymujących się. 

Radni Krzysztof Bandurowicz, Andrzej Janeczko i Bogdan Walczak nie głosowali nad 

projektem uchwały.  

Ad. pkt. 2  

Radny Dariusz Dziewulski w imieniu mieszkańców ul. Browarnej w Strykowie zgłosił 

potrzebę uprzątnięcia śmieci  zalegających na końcu ulicy. Radny przypomniał o wniosku 

dotyczącym założenia barierek ochronnych nad zalewem od strony skateparku celem 

poprawy bezpieczeństwa . 

Radny zwrócił się z prośbą o ustawienie znaku  ograniczającego wjazd od ul. Kolejowej  do 

centrum miasta  dla samochodów pow.3,5 t, ponieważ często zdarza się sytuacja, że 

samochody ciężarowe wjeżdżają do centrum Strykowa i zawracają na skwerku przy St. 

Rynku.  

Radny Łukasz Orłowski mówił, że cała ścieżka nad zalewem jest zdeformowana i należy ją 

wyrównać. 

Radny Bogdan Walczak mówił o: 
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 potrzebie naprawienia ścieżki nad zalewem  i chodnika zwłaszcza przy lasku. Wg 

radnego pierwszy rząd drzew powinien zostać usunięty, ponieważ korzenie tych 

drzew podnoszą chodnik, 

 rozważeniu możliwości oznakowania na czerwono przy przejściach dla pieszych 

możliwości przejazdu rowerów. 

Radny Andrzej Janeczko pytał: 

 na jakim etapie jest budowa domu kultury w Strykowie, 

 co z zakupem działki po 150,00 zł pod oczyszczalnię ścieków? 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa mówiła, że po wstępnym etapie 

uzupełniany jest projekt budowy domu kultury. 

Działka pod budowę oczyszczalni ścieków prawdopodobnie nie będzie zakupiona ze względu 

na proponowaną przez właściciela cenę. Rozważana jest realizacja budowy oczyszczalni 

ścieków na terenie po ,, lisach ʼʼ. 

Radny Krzysztof Bandurowicz mówił, że jego zdaniem zdecydowanie lepszym 

rozwiązaniem jest rozbudowanie oczyszczalni ścieków bezpośrednio na terenie przyległym 

do obecnej oczyszczalni. Radny uważa , że powinny być prowadzone negocjacje z 

właścicielem. 

Pani Bożena Motylińska Z-ca Burmistrza Strykowa odpowiedziała, że negocjacje były już 

prowadzone z właścicielem i nie przyniosły skutku. 

Radny Paweł Kasica - Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie odczytał pismo 

Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi z dnia 9 marca 2017 r. zn.PNIK-I.4131.412.2016  

o udzielenie wyjaśnień zawierających informacje dotyczące  ,, zasiadania, uczestnictwa i 

zarządzania   Burmistrza Strykowa Pana Andrzeja Jankowskiego w Zarządzie Oddziału 

Powiatowego OSP w Zgierzu. W dniu 15 marca 2017 r.  Przewodniczący Rady Miejskiej w 

Strykowie wystąpił do Burmistrza Strykowa o złożenie wyjaśnień w w/w sprawie i odczytał 

wyjaśnienie złożone przez Burmistrza Strykowa na swoje wystąpienie. 

Termin udzielenia odpowiedzi na powyższe upływa w dniu 20 marca 2017 r. 

Mając powyższe na uwadze w dniu upływu terminu na udzielenie wyjaśnień do ŁUW 

zostanie przesłana odpowiedź w tej sprawie. Rada Miejska w Strykowie o powyższym 

zostanie poinformowana na najbliższej sesji rady. 

Po wyczerpaniu przyjętego porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 
Protokółowała Z.Kubiak                                                                   Przewodniczący 

    Komisji Oświaty i Spraw Obywatelskich  

                                                                                    Rady Miejskiej w Strykowie  Grzegorz Kozłowski  

 


